
Hearings Before the President’s Commission 

on the 

Assassination of President Kennedy 

Monday, February 3, 1964 

TESTIMONY OF MRS. LEE HARVEY OSWALD 

The President’s Commission met at lo:35 a.m. on February 3, 1964, at 200 
Maryland Avenue NE., Washington, D.C. 

Present were Chief Justice Earl Warren, Chairman; Senator John Sherman 
Cooper, Representative Hale Boggs, Representative Gerald R. Ford, and Allen 
W. Dulles, members. 

Also present were J. Lee Rankin, general counsel; John RI. Thorne, attorney 
for Mrs. Lee Harvey Oswald; William D. Krimer and Leon I. Gopadze, inter- 
preters. 

The CHAIR~~AX. Well, hlrs. Oswald, did you have a good trip here? 
The Commission will come to order, and at this time, I will make a short 

statement for the purpose of the meeting. A copy of this statement has been 
given to counsel for Mrs. Oswald, but for the record, I should like to read it. 

On November 29, 1963, President Lyndon B. Johnson issued Executive Order 
No. 11130 appointing a Commission “to ascertain, evaluate, and report upon the 
facts relating to the assassination of the late President John F. Kennedy, and 
the subsequent violent death of the man charged with the assassination.” 

On December 13, 1963, Congress adopted Joint Resolution S.J. 13’7 which 
authorizes the Commission, or any member of the Commission or any agent or 
agency designated by the Commission for such purpose to administer oaths and 
affirmations, examine witnesses, and receive evidence. 

Mr. RANKIN. Mr. Chairman, excuse me, the interpreter- 
The CHAIRMAN. I understood they hare a copy and if they want to at the end 

he may do that. 
On January 21, 1964, the Commission adopted a resolution authorizing each 

member of the Commission and its General Counsel, J. Lee Rankin, to administer 
oaths and affirmations, examine witnesses, and receive evidence concerning any 
matter under investigation by the Commission. 

The purpose of this hearing is to take the testimony of Mrs. Marina Oswald, 
the widow of Lee Harvey Oswald who, prior to his death, was charged with the 
assassination of President Kennedy. Since the Commission is inquiring fully 
into the background of Lee Harvey Oswald and those associated with him, it is 
the intention of the Commission to ask Mrs. Marina Oswald questions con- 
cerning Lee Harvey Oswald and any and all matters relating to the assassina- 
tion. The Commission also intends to ask Mrs. Marina Oswald questions 
relating to the assassination of President Kennedy and the subsequent violent 
death of Lee Harvey Oswald. 

hlrs. Marina Oswald has been furnished with a copy of this statement and a 
copy of the rules adopted by the Commission for the taking of testimony or the 
production of evidence. Mrs. Marina Oswald has also been furnished with a 
copy of Executive Order No. 11130 and Congressional Resolution S.J. Res. 137 
which set forth the general scope of the Commission’s inquiry and its authority 
for the examining witnesses and the receiving of evidence. 
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The CHAIRMAN. Mrs. Oswald, do you have an attorney, a lawyer? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

The CEAIRMAN. And your lawyer is Mr. Thorne? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

The CHAIR&IAN. He is the only lawyer you wish to represent you here? 

hIrS. OSWALU. Yes. 

The CIIAIRUAS. And may I ask you, Mr. Thorne, if you have received a copy 

of this? 

Mr. RANKIN. Mr. Chairman, that is the copy he received there. 

Mr. TIIORNE. I have read a copy of it, l\lr. Chief Justice, yes, sir. 

The CHAIIUAN. Are there any questions about it? 

Mr. THORNE. There are no questions. 

The CHAIRMAN. Very well. 

Very well, we will proceed to swear Mrs. Oswald as a witness. 

Will you please rise, Mrs. Oswald. 

(The Chairman administered the oath to the witness, Mrs. Oswald, through 

the interpreter.) 

The CHAIR~~AN. Mr. Reporter, will you rise, please, and be sworn. 

(The Chairman administered the oath to the interpreter and the stenotype 

reporter, following which all questions propounded to the witness and her 

answers thereto, were duly translated through the interpreter.) 

The CHAIRXAN. Sow, Mr. Thorne and Mrs. Oswald, I want to say to you 

that we want to see that Mrs. Oswald’s rights are protected in every manner and 

you are entitled to converse with her at any time that you desire. You are 

entitled to give her any advice that you want, either openly or in private; if you 

feel that her rights are not being protected you are entitled to deject to the 

Commission and have a ruling upon it, and at the conclusion of her testimony 

if you have any questions that you would like to ask her in verification of 

what shehas said you may feel free to ask them. 

After her testimony has been completed, a copy will be furnished to you so 

that if there are any errors, corrections or omissions you may call it to our 

attention, is that satisfactory to you? 

Mr. THORNE. Very satisfactory, Mr. Chairman. 

The CHAIRMAN. I might say also to her we propose to ask her questions for 

about 1 hour, and then take a short recess for her refreshment, and then we will 

convene again until about 12:30. At 12:30 we will recess until 2 o’clock, and 

then we may take her to her hotel where she can see her baby and have a little 

rest, and we will return at 2 o’clock, and we will take evidence until about 4:30. 

If at any time otherwise you should feel tired or feel that you need a rest, you 

may feel free to say so and we will take care of it. 

Mrs. OSWALD. Thank you. 

The CHAIRMAN. The questions will be asked of you by Mr. J. Ike Rankin, 

who is the general counsel of the Commission. 

I think now we are ready to proceed, are we not, Mr. Rankin? 

Mr. RANKIN. Mrs. Oswald, you be at your ease, and the interpreter will tell 

you wha,t I ask and you take your time about your answers. 

Will you state your name, please? 

Mrs. OSWALD. Marina, my name is Marina Nikolaevna Oswald. My maiden 

name was Prussakova. 

Mr. RANKIN. Where do you live, Mrs. Oswald? 

Mrs. OSWALLX At the present time I live in Dallas. 

Mr. RANKIN. And where in Dallas? 

Mrs. OSWALD. Mr. Thorne knows my address. 

Mr. THORNE. 11125 Ferrar Street, Dallas, Dallas County, Tex. 

Mr. RANKIN. Do you live with friends there? 

Mrs. OSWALD. I live with Mr. Jim Martin and his family. 

Mr. RANKIN. Mrs. Oswald, do you have a family? 

Mrs. OSWALD. I hare two children, two girls, June will be 2 years old in 

February, and Rachel is 3 months old. 

Mr. RANKIN. Are you the widow of the late Lee Harvey Oswald? 

Mrs. OSWAIB. Yes. 
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Mr. RANKIN. Mrs. Oswald, did you write in Russian a story of your ex- 

periences in the United States? 

Mrs. OSWALD. Yes, I have. I think that you are familiar with it. 

Mr. RANKIN. You furnished it to the Commission, did you not, or a copy 

of it? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Will you describe for the Commission how you prepared this 

document in Russian that you furnished to us? 
Mrs. OSWALD. I wrote this document not specifically for this Commission, 

but merely for myself. Perhaps there are, therefore, not enough facts for your 

purpose in that document. This is the story of my life from the time I met him 

in Minsk up to the very last days. 

Mr. RANKIN. And by “him” who did you mean? 

Mrs. OSWALD. Lee Harvey Oswald. 

Mr. RANKIN. Did you have any assistance in preparing this document in 

Russian? 

Mrs. OSWALD. No, no one. 

Mr. RANKIN. Are all the statements in that document true insofar as you 

know ? 

Mrs. Oswfin. Yes. 

hfr. RANKIN. Since your husband’s death and even back to the time of the 

assassination of President Kennedy, you have had a number of interviews with 

people from the Secret Service and the FBI, have you not? 

Mrs. OSWALD. Yes, I did. 

Mr. RANKIN. We have a record of more than 46 such interviews, and I as- 

sume you cannot remember the exact number or all that was said in those inter- 

views, is that true? 
Mrs. OBWALD. I don’t know how many there were. 

Mr. RANKIN. As far as you can recall now, do you know of anything that is 

not true in those interviews that you would like to correct or add to? 

Mrs. OSWALIB. Yes, I would like to correct some things because not everything 

was true. 

Mr. RANKIN. Will you tell us--- 

Mrs. OSWALD. It is not just that it wasn’t true, but not quite exact. 

Mr. RANKIN. Do you recall some of the information that you gave in those 

interviews that was incorrect that you would like to correct now? Will you 

tell us that? 

Mrs. OSWALD. At the present time, I can’t remember any specific instance, but 

perhaps in the course of your questioning if it comes up I will say so. 

Mr. RANKIN. Do you recall the date that you arrived in the United States 

with your husband, Lee Harvey Oswald? 

Mrs. OSWALD. On the 13th of June, 1962-I am not quite certain as to the 

year-‘61 or ‘62, I think ‘62. 

Mr. RANKIN. How did you come to this country? 

Mrs. OSWALD. From Moscow via Poland, Germany, and Holland we came to 

Amsterdam by train. And from Amsterdam to New York by ship, and New York 

to Dallas by air. 

Mr. RANKIN. Do you recall the name of the ship on which you came? 

Mrs. OSWALD. I think it was the SS Rotterdam but I am not sure. 

Mr. RANKIN. What time of the day did you arrive in New York? 

Mrs. OSWALD. It was-about noon or 1 p.m., thereabouts. It is hard to re- 

member the exact time. 
Mr. RANKIN. How long did you stay in New York at that time? 

Mrs. OSWALD. We stayed that evening and the next 24 hours in a hotel in 

New York, and then we left the following day by air. 

Mr. RANKIN. Do you recall the name of the hotel where you stayed? 

Mrs. OBWALD. I don’t know the name of the hotel but it is in the Times 

Square area, not far from the publishing offices of the New York Times. 

Mr. RANKIN. What did you do during your stay in New York? 

Mrs. OSWALD. That evening we just walked around the city to take a look 

at it. In the morning I remained in the hotel while Lee left in order to arrange 

for tickets, and so forth. 
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Mr. RAJKIS. Did you visit anyone or have visitors at your hotel during 
that period? 

Mrs. OSWALD. We didn’t have any visitors but I remember that with Lee 
we visited some kind of an office, on official business, perhaps it had something 
to do with immigration or with the tickets. Lee spoke to them in English and 
I didn’t understand it. 

Mr. RANKIN. Would that be a Travelers’ Aid Bureau or Red Cross? 
Mrs. OEWALD. I don’t know. 
Mr. RANKIN. Do you know whether or not you or your husband received any 

Enancial assistance for the trip to Texas at that time? 
Mrs. OSWAI.D. I don’t know exactly where Lee got the money, but he said 

that his brother Robert had given him the money. But the money for the trip 
from the Soviet Union to New York was given to us by the American Embassy 
in Moscow. 

Mr. RANKIN. Do you recall what time of the day you left on the flight to 
Texas ? 

Mrs. OSWALD. I think that by about 5 p.m. we were already in Texas. 
Mr. RANKIN. Did you go to Dallas or Fort Worth at that time? 
Mrs. OSWALD. In Dallas we were met by the brother, Robert, he lived in Fort 

Worth, and he took us from Dallas to Fort Worth and we stopped at the house. 
Mr. RANKIN. Who else stayed at Robert’s house at that time besides your 

family? 
Mrs. OSWALD. His family and no one else. 
Mr. RANKIN. What did his family consist of at that time? 
Mrs. OSWALD. He and his wife and two children, a boy and a girl. 
Mr. RANKIN. How long did you stay at Robert’s? 
Mrs. OSWALD. About 1 to lfir months-perhaps longer, but no longer than 

2 months. 
Mr. RANKIN. Were your relations and your husband’s with Robert pleasant at 

that time? 
Mrs. OSWALD. Yes, they were very good. His brother’s relationship to us 

was very good. 
Mr. RANKIN. Would you briefly describe what you did during that time when 

you were at Robert’s? 
Mrs. OSWALD. The first time we got there we were, of course, resting for 

about a week, and I was busy, of course, with my little girl who was then 
very little. And in my free time, of course, I helped in the household. 

Mr. RANKIN. Did your husband do anything around the house.or did he seek 
work right away? 

Mrs. OSWALD. For about a week he was merely talking and took a trip 
to the library. That is it. 

Mr. RANKIN. Then did he seek work in Fort Worth? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. And when did he End his Erst job there? 
Mrs. OSWALD. While we were with Robert. It seems it was at the end of 

the second month that Lee found work. But at this time I don’t remember 
the date exactly but his mother who lived in Fort Worth at that time rented 
a room and she proposed that we spend some time with her, that we live 
with her for some time. 

Mr. RANKIN. Did you discuss with your husband this proposal of your 
mother-in-law to have you live with her? 

Mrs. OSWALD. Well, she made the proposal to my husband, not to me. 
Of course, I found out about it. 

Mr. RANKIN. Did you and he have any discussion about it after you found 
out about it? 

Mrs. OSWALD. Yes, of course. 
Mr. RANKIN. You recall that discussion? 
Mrs. OSWALD. No. I only remember the fact. 
Mr. RANKIN. Did he find work after you left Robert’s then? 
Mrs. OBWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. You did move to be with your mother-in-law, lived with her 

for a time? 
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Mrs. OSWALD. Yes, about 3 weeks. And then after 3 weeks Lee did not 

want to live with her any more and he rented an apartment. 

Mr. RANKIN. Do you know the reason why he did not want to live there 

any more? 

Mrs. OSWALD. It seemed peculiar to me and didn’t want to believe it but 

he did not love his mother, she was not quite a normal woman. Now, I know 

this for sure. 
Mr. RANKIK. Did he tell you that at the time? 

Mrs. OSWALD. He talked about it but since he spoke in English to his 

mother, I didn’t understand it. There were quite a few scenes when he 

would return from work he didn’t want to talk to her. Perhaps she thought 

I was the reason for the fact that Lee did not want to talk to her. And, of 

course, for a mother this is painful and I told him that he should be 

more attentive to his mother but he did not change. I think that one 

of the reasons for this was that she talked a great deal about how much she 

had done to enable Lee to return from Russia, and Lee felt that he had done 

most of-the greatest effort in that respect and didn’t want to discuss it. 

Mr. RANICIN. Where did he find work at that time? 

Mrs. OSWALD. Of course, if I had been told now I would have remembered 

it because I have learned some English but at that time I didn’t know, but 

Lee told me that it wasn’t far from Mercedes Street where we lived, and it was 

really common labor connected with some kind of metal work, something for 

buildings. 

Mr. RANKIN. Did he ever say whether he enjoyed that work? 

Mrs. OSWALD. He didn’t like it. 

Mr. RANKIN. Do you recall how long he stayed at that job? 

Mrs. OSWALD. I don’t know but it seemed to me that he worked there for 

about 3 or 4 months. Perhaps longer. Dates are one of my problems. 

Mr. RANKIN. Do you know whether he left that job voluntarily or was 

discharged? 

Mrs. OSWALD. He told me that he had been discharged but I don’t know why. 

Mr. RANKIN. When you left the mother-in-law’s house where did you go? 

Mrs. OSWALD. I have already said that we moved to Mercedes Street. 

Mr. RANKIN. Did you have an apartment there? 

Mrs. OSWALD. Yes, we rented an apartment in a duplex. 

Mr. RANKIN. Do you recall the address on Mercedes Street? 

Mrs. OSWALD. No, I don’t remember the exact number. 

Mr. RANKIN. Will you describe the apartment, how many rooms it had? 

Mrs. OSWALD. Living room, kitchen, bath, and one bedroom. 

Mr. RANKIN. This was the first time since you had come to this country then 

that you had an opportunity to have a home of your own, is that right? 

Mrs. OSWALD. No, we had our own home in Russia. 

Mr. RANKIN. Did your husband work a full day at that time on this job? 

Mrs. OSWALD. Yes, sometimes he even worked on Saturdays. 

Mr. RANKIN. What did you do when he came home, did he help you with 

housework? 

Mrs. OSWALD. Yes. He frequently went to a library. He read a great deal. 

Mr. RANKIN. Do you recall any of the books that he read at that time? 

Mrs. OSWALD. No. I only know that they were books more of a historical 

nature rather than fiction or literature. 

Mr. RANKIN. In your story in Russian you relate the fact that he read a 

great deal of the time. Could you describe to the Commission just how that 

was? Did he go off by himself to read or how did he handle that? 

Mrs. OSWALD. He would bring a book from a library, sit in the living room 

and read. I was busy with housework, and that is the way it happened. 

Mr. RANKIN. Did you have differences between you about the time that he 

spent reading rather than devoting it to you or the other members of the family? 

Mrs. OSWALD. No. We did have quarrels about his relationship to his mother, 

the fact that he didn’t want to change his relationship to his mother. I know 

that he read so much that when we lived in New Orleans he used to read 

sometimes all night long and in order not to disturb me he would be sitting 

in the bathroom for several hours reading. 
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Mr. RANKIN. Did your quarrels start at that time when you were at Mercedes 

Street the first time. 

Mrs. OSWALD. Yes, we didn’t have many quarrels. 

Mr. RANKIN. When you were at Mercedes Street did you have Robert visit 

you or did you visit him? 

Mrs. OBWALD. No, he came to us sometimes. 

Mr. RANKIN. Do you recall seeing any guns at Mercedes Street while you 

were there? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKXN. Did your mother-in-law come to see you at Mercedes Street? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Will you describe the relationship between your husband and 

your mother-in-law while he was at Mercedes Street? 

Mrs. OSWALD. She did not want us to move away to Mercedes Street, and 

Lee did not want to remain with her and did not even want her to visit us 
after that. Lee did not want her to know the address to which we were 

moving and Robert helped us in the move. I felt very sorry for her. Sometime 

after that she visited us while Lee was at work and I was quite surprised 

wondering about how she found out our address. And then we had a quarrel 

because he said to me, “Why did you open the door for her, I don’t want her 

to come here any more.” 

Mr. RANKIN. During this period did your husband spend much time with 

the baby, June? 

Mrs. OSWALD. Yes. He loved children very much. 

Mr. RANKIN. Did you obtain a television set at that time? 

Mrs. OSWALD. Lee wanted to buy a television set on credit. He then returned 
it. Should I speak a littIe louder? 

Mr. RANKIN. Did Robert help any with the money or just in guaranteeing 

the payments? 

Mrs. OSWALD. I think that he only guaranteed the payments. 

Mr. RANKIN. Do you recall how much the television set cost? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. So far as you know it was paid for out of your husband’s 

income? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Were you still at Mercedes Street when he lost his job with 

the welding company? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Did he try to find another job in Fort Worth then? 

Mrs. OSWAIA Yes. 

Mr. RANKIN. Do you know how much he looked for jobs before he found 

one then? 

Mrs. OSWALD. He looked for work for some time but he could not find it and 

then some Russian friends of ours helped him Cnd some work in Dallas. 

Mr. RANKIN. How long was he out of work? 

Mrs. OSWALD. It seems to me it was about 2 weeks; hard to remember, per- 

haps that long. 

Mr. RANKIN. Where did he find work in Dallas, do you remember the name? 

Mrs. OSWALD. I know it was some kind of a printing company which pre- 

pares photographs for newspapers. 
Mr. RANKIN. Was he working with the photographic department of that 

company ? 

Mrs. O~WALXL Yes. 

Mr. RANKIN. Was he an apprentice in that work trying to learn it? 

Mrs. OSWALD. Yes, at first he was an apprentice and later he worked. 

Mr. RANKIN. Do you know what his income was when he was working for 

the welding company? 

Mrs. OSWALD. I think it was about $200 a month, I don’t bnow. 1 know it 

was a dollar and a quarter an hour. 

Mr. RANKIN. Did he work much overtime at that time? 

Mrs. OSWALD. Not too much but sometimes he did work Saturdays. 
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Mr. RAXKIN. Do you recall how much he received as pay at the printing 
company? 

Mrs. OSWALD. A dollar forty an hour. 
Mr. RANKIN. How many hours did he work a week, do you recall? 
Mrs. OSWALD. He usually worked until 5 p.m. But sometimes he worked 

later, and on Saturdays, too. 
Mr. RANKIX. The ordinary work week at t,hat time was the G-day week then, 

and the Saturdays would be an overtime period? 
Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Who were the Russian friends who helped your husband find 
this job in Dallas? 

Mrs. OSWALD. George Bouhe. 
Mr. RANXIN. Did this friend and other Russian friends visit ycou at Mercedes 

Street? 
Mrs. OSWALD. Yes. When we lived at Fort Worth we became acquainted 

with Peter Gregory, he is a Russian, he lives in Fort Worth and through him 
we became acquainted with others. 

Mr. RANKIN. Will you tell us insofar as you recall, the friends that you knew 
in Fort Worth? 

Mrs. OSWALD. Our first acquaintance was Gregory. Through him I met 
Gali Clark, Mrs. Elena Hall. That is all in Fort Worth. And then we 
met George Bouhe in Dallas, and Anna Meller, and Anna Ray and Katya Ford. 

Mr. RANKIN. By your answer do you mean that some of those people you 
met in Dallas and some in Fort Worth? 

Mrs. OSWALD. George De Mohrenschildt-this was both in Fort Worth and 
Dallas, the names of my recital but they were well acquainted with each other, 
even though some lived in Dallas and some lived in Fort Worth. 

Mr. RANKIN. Will you please sort them out for us and tell us those you met 

in Dallas? 
Mrs. OSWALD. You mean by the question, who out of these Russians lives in 

Dallas? 
Mr. RANKIN. Or which ones you met in Dallas as distinguished from those 

you had already met in Fort Worth? 
Mrs. OSWALD. In Fort Worth I met the people from Dallas. There was 

George Bouhe, George De Mohrenschildt-no. Anna Meller and George Bouhe 
only, they were from Dallas, but I met them in Fort Worth. 

Mr. RANKIN. Did these friends visit you at your home in Fort Worth? 
Mrs. OSWALD. Yes, sometimes they came to visit us when they were in Dallas, 

they came to us. Sometimes they made a special trip to come and see us. 
Mr. RAXKIN. Did you ever visit them in their homes? 
Mrs. OSWALD. Yes, when we lived in Fort Worth we went to Dallas several 

times to visit them. 
Mr. RANKIN. When you made these visits did you go to spend an evening 

or a considerable part of the time or were they short visits? Can you 
describe that? 

Mrs. OSWALD. We used to come early in the morning and leave at night. 
We would spend the entire day with them. We went there by bus. 

Mr. RANKIN. Did you have an automobile of your own at any time during 
this period? 

Mrs. OSWILLD. No. 
Mr. RANKIN. Did any of these people have meals in your home when they 

visited you? 
Mrs. OSWALD. No. They usually brought-they usually came for short visits 

and they brought their own favorite vegetables such as cucumbers, George 
liked cucumbers. 

Mr. RANKIN. When you moved to Dallas, where did you live the first time? 
Mrs. OSWALD. I did not move to Dallas together with Lee. Lee went to 

Dallas when he found the job, and I remained in Fort Worth and lived with 
Elena Hall. 

Mr. RANKIN. For how long a period did you live with Mrs. Hall? 
Mrs. OSWALD. I think that it was about a month and a half. 
Mr. RANKIN. During that month and a half what did your husband do? 
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Mrs. OSWALD. He had a job. He was working. He would call me up over the 

telephone but how he spent his time, I don’t know. 

Mr. RANKIN. Do you know during that month and a half where he lived? 

Mrs. OSU-ALD. At first, I know that he rented a room in the YMCA but very 

shortly thereafter he rented an apartment. Rut where I don’t know. 

Mr. RANKIN. During that month and a half did he come and see you and the 

baby? 
Mrs. OSWALD. Yes, two or three times he came to see us because he had no 

car. It was not very easy. 

Mr. RANKIN. Were these trips to see you on the weekends? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. When he came did he also stay at the Hall’s? 

Mrs. OswaLn. Yes. 

Mr. RANKIN. When you were staying at the Hall’s did you pay them for your 

room and your meals? 
RIrs. OSWALD. No. No, she was very friendly toward us and she tried to help US. 

Mr. RANKIN. What did you and your husband do when he came to see you? 

Did he spend his time with you there in the home or did you go some place? 

Mrs. OSWALD. No, we didn’t go anywhere. 

Mr. RANKIN. Did he do any reading there? 

Mrs. OSWALD. No. I remember that it was only a couple of times that he 

came for a weekend. Generally, he only came for a very short period of time, 

because he would come together with our friends, and they could not shy very 

long. 

Mr. RARKIN. When he came during that period did he discuss what he had 

been doing in Dallas, his work and other things? 

Mrs. OSWALD. He liked his work very much. 

Mr. RANKIN. After this month and a half did he find a place for you all to 

live together? 

Mrs. OSWALD. Yes, but it wasn’t a problem there t.o find a place, no problem 

there to find a place. 

Mr. RANKIN. Did you then mnve to a home in Dallas? 

Mrs. OSWALD. Yes, on Elsbeth, Elsbeth Street in Dallas. 

Mr. RANKIN. Do you remember the number? 

hhs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. How did you move your things from Mrs. Hall’s to the place on 

Elsbeth Street? 

Mrs. OSWALD. A friend who had a car helped us-1 don’t remember his name, 

Taylor, Gary Taylor. 

The CHAIRMAN. Suppose we take a recess now for about 10 minutes to allow 

Mrs. Oswald to refresh herself. 

(Short recess.) 

The CHAIRMAN. The Commission may be in order. 

Mr. RANKIN. Did that require one or more trips to move your things from 

Fort Worth to Dallas when you went to Elsbeth Street? 

Mrs. OSWALD. One trip was enough. 

Mr. RANKIN. Did you observe any guns in your things when you moved? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. What kind of place did you have at Elsbeth Street, was it rooms 

or an apartment? 

Mrs. OSWALD. An apartment. 

Mr. RANKIN. How many rooms in the apartment? 

Mrs. OSWALD. One living room, a bedroom, a kitchen, and the bathroom. It 

sounds very small for all of you but for us it was quite suflicient. 

Mr. RANKIN. Did you have a telephone there? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. Do you recall what rent you paid? 

Mrs. OSWALD. It seems to me that it was $60, plus the utilities. 

Mr. RANKIN. That would be $60 a month? 

Mrs. OSWALD. Yes, and electricity and @s but the water was free. Sixty dol- 

lars a month including water. 

Mr. RANKIN. Did your husband help you with the housework at that address? 
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Mrs. OSWALD. Yes, he always helped. 
Mr. RANKIN. What about his reading habits there, were they the same? 
Mrs. OSWALD. Yes, about the same. 
Mr. RANKIN. Can you tell us a little more fully about his reading? Did he 

spend several hours each evening in this reading? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Do you recall any of the books that he read at Elsbeth Street? 
Mrs. OSWALD. No. He had two books, two thick books on the history of the 

United States. 
Mr. RANKIN. Did your husband come home for a midday meal? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. Did you go out in the evenings? 
Mrs. OSW~D. Yes. 
Mr. RANKIN. Where did you go? 
Mrs. OSWALD. Sometimes we went shopping to stores, and movies, though 

Lee really went to the movies himself. He wanted to take me but I did not 
understand English. Then on weekends we would go to a lake not far away 
or to a park or to a cafe for some ice cream. 

Mr. RANKIN. When you went to the lake or the park did you take food with 
you and have a picnic? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. How did you get to the lake or the park, by bus or car, or what 

means of transportation? 
Mrs. OSWALD. It was only 10 minutes away, 10 minutes walking time from us. 
Mr. RANKIN. Were either you or your husband taking any schooling at that 

time? 
Mrs. OSWALD. Lee took English courses or typing courses. 
Mr. RANKIN. During what days of the week were these typing courses? 
Mrs. OSWALD. It was three days a week. I don’t remember exactly what the 

days were. It seems to me it was 1 day at the beginning of the week and 2 
days at the end of the week that he took these night courses. 

Mr. RANKIN. Would it help you to recall if I suggested they were Monday, 
Tuesday, and Thursday? 

Mrs. OSWALD. It seems to me that is the way it was. I know it was on 
Monday. 

Mr. RANKIN. Do you recall what hours of the evening he was supposed to be 
at these classes? 

Mrs. OSWALD. It seems that it was from 7 until 9. 
Mr. RANKIN. About what time would he get home from work? 
Mrs. OSWALD. About 5 to 5 :30. 
Mr. RANKIN. Then would you eat your evening meal? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. How soon after that would he leave for the class? 
Mrs. OSWALD. When Lee took his courses he generally did not come home 

for dinner, usually he didn’t. 
Mr. RANKIN. Did he practice his typewriting at home at all? 
Mrs. OSWALD. At home, no. But he had a book, a textbook on typing which 

he would review when he was at home. 
Mr. RANKIN. How soon after the class was over did he come home ordinarily? 
Mrs. OSWALD. Nine o’clock. 
Mr. RANKIN. Did he tell you anything about friends that he met at these 

classes? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. While you were at Elsbeth Street do you recall seeing any guns 

in your apartment? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. Do you remember exhibiting any guns to the, De Mohrenschildt’s 

while you were at Elsbeth Street? 
Mrs. OSWALD. That was on Neely Street, perhaps you are confused, this was 

on Neely Street. 
Mr. RANKIN. When did you move to Neely Street from the Elsbeth Street 

apartment? 
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Mrs. OSWALD. In January after the new year. I don’t remember exactly. 

Mr. RANKIX. Do you remember why you moved from Elsbeth to Neely Street? 

hfrs. OSWALD. I like it better on Neely Street. We had a porch there and that 
was more convenient for the child. 

Mr. RANKIN. What size apartment did you have on Neely Street? 
Mrs. OSWALD. The same type of apartment. 

Mr. RANKIN. Was the only differeuce the terrace then? 

Mrs. OSWALD. Yes, except that it was on the second floor. It was a second- 

floor apartment. 

Mr. RANKIN. Was the Elsbeth Street apartment a first-floor apartment? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. What about the rent? Was there a difference in rent between 

the two places? 

Mrs. OSWALD. No, it was the same rent. It is perhaps even less. It seems to 

me it was $55. 

Mr. RANKIN. Did you have any ditierences with your husband while you were 

at Neely Street? 

Mrs. OSWALD. No. Well, there are always some reasons for some quarrel 

between a husband and wife, not everything is always smooth. 

Mr. RANKIN. I had in mind if there was any violence or any hitting of you. 

Did that occur at Neely Street? 

Mrs. OSWALD. No. That was on Elsbeth Street. 

Mr. RANKIN. Do you recall what brought that about? 

Mrs. OSWALD. Not quite. I am trying to remember. It seems to me that it 

was at that time that Lee began to talk about his wanting to return to Russia. 

I did not want that and that is why we had quarrels. 
Mr. RANKIN. Did you have discussions between you about this idea of neturn- 

ing to Russia? 
Mrs. OSWALD. Yes. Lee wanted me to go to Russia. I told him that that- 

Lee wanted me to go to Russia, and I told him that if he wanted me to go then 

that meant that he didn’t love me, and that in that case what was the idea of 

coming to the United States in the first place. Lee would say that it would be 

better for me if I went to Russia. I did not know why. I did not know what he 

had in mind. He said he loved me but that it would be better for me if I went 

to Russia, and what he had in mind I don’t know. 

Mr. RANKIN. Do you know when he first started to talk about your going to 

Russia ? 

Mrs. OSWALD. On Elsbeth Street. 

Mr. RANKIN. Do you remember any occasion which you thought caused him 

to start to talk that way? 

Mrs. OSWALD. No, I don’t. 
Mr. RANKIN. Do you know why he started to hit you about that? 

Mrs. OSWALD. Now, I think that I know, although at that time I didn’t. I 

think that he was very nervous and just this somehow relieved his tension. 

Mr. RANKIN. Did you observe sometime when you thought he changed? 

Mrs. OSWALD. I would say that immediately after coming to the United States 

Lee chanti. I did not know him as such a man in Russia. 

Mr. RANKIN Will you describe how you observed these changes and what 

they were as you saw them? 

Mrs. OSWALD. He helped me as before, but he became a little more of a recluse. 

He did not like my Russian friends and he tried to forbid me to have anything 

to do with them. 

He was very irritable, sometimes for a trifle, for a trifling reason. 

Mr. RANKIN. Did he tell you why he did not like your Russian friends? 

Mrs. OSWALD. I don’t know why he didn’t like them. I didn’t understand. 

At least that which he said was completely unfounded. He simply said some 
stupid or foolish things. 

Mr. RANKIN. Will you tell us the stupid things that he said? 

Mrs. OSWALD. Well, he thought that they were fools for having left Russia; 

they were all traitors. I would tell him he was in the same position being an 

American in America but there were really no reasons but just irritation. He 

said that they all only like money, and everything is measured by money. It 
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seems to me that perhaps he was envious of them in the sense they were more 
prosperous than he was. When I told him, when I would say that to him he 
did not like to hear that. 

Perhaps I shouldn’t say these foolish things and I feel kind of uncomfortable 
to talk about the foolish things that happened or what he said foolish things. 

This is one of the reasons why I don’t know really the reasons for these quar- 
rels because sometimes the quarrels were just trifles. It is just that Lee was 
very unrestrained and very explosive at that time. 

Mr. RANKIN. Mrs. Oswald, we will ask you to be very frank with us. It isn’t 
for the purpose of embarrassing you or your husband that we ask you these 
things but it might help us to understand and even if you will tell us the foolish 
and stupid things it may shed some light on the problem. You understand that? 

Mrs. OSWALD. I understand you are not asking these questions out of curiosity 
but for a reason. 

Mr. RANKIN. Did your husband indicate any particular Russian friends that 
he disliked more than others? 

Mrs. OSWALD. He liked De Mohrenschildt but he-because he was a strong 
person, but only De Mohrenschildt. He did not like Bouhe or Anna Meller. 

Mr. RANKIN. Did you ever tell him you liked these people? 
Mrs. OSWALD. Yes, I told him all the time that I liked these people and that 

is why he was angry at me and would tell me that I was just like they were. At 
one time I left him and went to my friends ‘because he put me into-put me on 
the spot by saying, “Well, if you like your friends so much then go ahead and 
live with them,” and he left me no choice. 

Mr. RANKIN. When was this, Mrs. Oswald? 
Mrs. OSWALD. On Elsbeth Street. 
Mr. RANKIN. How long were you gone from him then? 
Mrs. OBWAI.D. One week. 
Mr. RANKIN. Did he ask you to return? 
Mrs. OSWALD. Yes. I took June and I went to Anna Meller, took a cab and 

went there. I spent several days with her. Lee didn’t know where I was but 
he called up and about 2 or 3 days after I came to and we met at De Mohren- 
schildt’s house and he asked me to return home. I, of course, did not want a 
divorce but I told him it would be better to get a divorce rather than to continue 
living and quarreling this way. After all this is only a burden on a man if two 
people live together and fight. I simply wanted to show him, too, that I am not 
a toy. That a woman is a little more complicated. That you cannot trifle 
with her. 

Mr. RANKIN. Did you say anything at that time about how he should treat you 
if you returned? 

Mrs. OSWALD. Yes. I told him if he did not change his character, then it 
would become impossible to continue living with him. Because if there should 
be such quarrels continuously that would be crippling for the children. 

Mr. RANKIN. What did he say to that? 
Mrs. OSWALD. Then he said that it would b-it was very hard for him. That 

he could not change. That I must accept him, such as he was. And he asked 
me to come back home with him right on that day but he left feeling bad because 
I did not go and remained with my friend. 

Mr. RANKIN. What did you say about accepting him as he was? 
Mrs. OBWALD. I told him I was not going to. Of course, such as he was for 

me he was good, but I wanted simply for the sake of the family that he would 
correct his character. It isn’t that I didn’t mean to say he was good for me, 
I meant to say that I could stand him, but for the sake of the children I wanted 
him to improve his behavior. 

Mr. RANKIN. Then did he get in touch with you again? 
Mrs. OSWALD. At that time there was very little room at Anna Meller’s and it 

was very uncomfortable and I left and went to Katya Ford whose husband at 
that time happened to be out of town on business. I spent several days with 
Katya Ford but then when her husband returned I did not want to remain with 
her. And it was on a Sunday morning then when I moved over to Anna Ray. 
Lee called me and said he wanted to see me, that he had come by bus and he 
wanted to see me and he came that evening and he cried and said that he 
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wanted me to return home because if I did not return he did not want to con- 
tinue living. He said he didn’t know how to love me in any other way and that 
he will try to change. 

Mr. RANKIN. While you were at Mrs. Ford’s did she go to the hospital? 
Mrs. OSWALD. No. I think that you are confused-this was Elena Hall in 

Fort Worth, she was ill and went to the hospital. It is not very interesting to 
hear all that. Somewhat boring. 

Mr. RANKIN. Do you recall the manner in which Lee brought up the idea of 
your going to Russia alone? 

Mrs. OSWALD. Quite simply he said it was very hard for him here. That he 
could not have a steady job. It would be better for me because I could work 
in Russia. That was all. 

Mr. RANXIN. Did you understand when he suggested it that he proposed 
that you go and he stay? 

Mrs. OSWALD. Yes. Now, I think I know why he had in mind to start his 
foolish activity which could harm me but, of course, at that time he didn’t tell 
me the reason. It is ouly now that I understand it. At that time when I would 
ask him he would get angry because he couldn’t tell me. 

Mr. RANXIN. What would you say to him at that time? 
Mrs. OSWALD. I told him at that time that I am agreeable to going if he could 

not live with me. But he kept on repeating that he wanted to live with me 
but that it would be better for me, but when I wanted to know the reason he 
would not tell me. 

Mr. RANXIN. Is there something that you have learned since that caused you 
to believe that this suggestion was related to trying to provide for you or to be 
sure that you wouldn’t be hurt by what he was going to do? 

Mrs. OSWALD. At that time I didn’t know this. I only saw that he was in such 
a state that he was struggling and perhaps did not understand himself. I 
thought that I was the reason for that. 

Mr. RANKIN. Did he have a job then? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Did you feel that you were getting along on what he was earning? 
Mrs. OSWALD. Of course. 
Mr. RANKIN. Were you urging him to earn more so that he could provide 

more for the family? 
Mrs. OSWALD. No. We had enough. 
Mr. RANKIN. You were not complaining about the way you were living? 
Mrs. OSWA~. No. I think that my friends had thought, and it was also 

written in the newspapers that we lived poorly because for Americans $200 
appears to be very little. But I have never lived in any very luxurious way 
and, therefore, for me this was quite sutlicient. Some of the others would say, 
“well here, you don’t have a car or don’t have this or that.” But for me it was 
sufficient. Sometimes Lee would tell me I was just like my friends, that 1 
wanted to have that which they had. That I preferred them to him because 
they give me more, but that is not true. 

Mr. RANKIN. Did you understand when he suggested you return to Russia 
that he was proposing to break up your marriage? 

Mrs. 0swar.n. I told him that I would go to Russia if he would give me a 
divorce, but he did not want to give me a divorce. 

Mr. RANXIN. Did he say why? 
Mrs. OSWALD. He said that if he were to give me a divorce that that would 

break everything between us, which he didn’t want. That he wanted to keep 
me as his wife, but I told him that if he wants to remain in the United States 
I want to be free in Russia. 

Mr. RANKIN. During this period did he appear to be more excited and 
nervous? 

Mrs. OSWALD. Not particularly, but the later time he was more excited and 
more nervous but it was quite a contrast between the way he was in Russia. 

Mr. RANXIN. By the later time that you just referred to what do you mean? 
Can you give us some approximate date? 

Mrs. OSWALD. When we went to Neely Street. 

12 



The CHAIIWAS. I think this is a good time to take our luncheon recess now. 
So, we will adjourn until 2 o’clock. 

Mrs. OSWALD. Thank you. 
(Whereupon, at 12 :30 p.m., the President’s Commission recessed.) 

Afternoon Session 

TESTIMONY OF MRS. LEE HARVEY OSWALD RESUMED 

The President’s Commission reconvened at 2 p.m. 
The CHAIRMAN. All right. Let us proceed. 
(The Chairman administered the oath to Alvin I. Mills, Stenotype Reporter.) 
Mr. RANKIN. Mr. Reporter, do you have the last questions? 
In the future, would you do that, so we can refresh the witness about the 

last couple of questions on her testimony ? I think it will make it easier for 
her, if she doesn’t have to try to remember all the time. 

Mr. RASKIX. Mrs. Oswald, as I recall you were telling us about these devel- 
opments at Xeely Street when you found that your husband was suggesting 
that you go back to Russia alone and you discussed that matter, and you 
thought it had something to do with the idea he had, which I understood you 

have discovered as you looked back or thought back later but didn’t know at 
the time fully. Is that right? 

Mrs. OSWALD. That is correct. 
Mr. RANKIN. Could you tell us those things that you observed that caused 

you to think he had something in mind at that time, and I will ask you later, 
after you tell us, those that you discovered since or that you have obtained more 
light on since. 

Mrs. OSWALD. At that time I did not think anything about it. I had no rea- 
sons to think that he had something in mind. I did not understand him at that 
time. 

Mr. RANXIN. Do you recall the first time that you observed the rifle? 
Mrs. OSWALD. That was on Seely Street. I think that was in February. 
Mr. RANKIN. How did you learn about it ? Did you see it some place in the 

apartment? 
Mrs. OSWALD. Yes, Lee had a small room where he spent a great deal of 

time, where he read-where he kept his things, and that is where the rifle was. 
Mr. RANXIN. Was it out in the room at that time, as distinguished from in a 

closet in the room? 
Mrs. OSWALD. Yes, it was open, out in the open. At flrst I think-1 saw some 

package up on the top shelf, and I think that that was the rifle. But I didn’t 
know. And apparently later he assembled it and had it in the room. 

Mr. RANKIN. When you saw the rifle assembled in the room, did it have the 
scope on it? 

Mrs. OSWALD. No, it did not have a scope on it. 
Mr. RANKIN. Did you have any discussion with your husband about the ritle 

when you first saw it? 
Mrs. OSWALD. Of course I asked him, “What do you need a ritle for? What 

do we need that for?” 
He said that it would come in handy some time for hunting. And this was 

not too surprising because in Russia, too, we had a rifle. 
Mr. RASKIS. In Russia did you have a rifle or a shotgun? 
Mrs. OSWALD. I don’t know the difference. One and the other shoots. You 

men. That is your business. 
The CHAIR~~AX. My wife wouldn’t know the difference, so it is all right. 
Mrs. OSWAI.D. I have never served in the Army. 
Mr. RANKIN. Did you discuss what the rifle cost with your husband? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RASRIS. Was the rifle later placed in a closet in the apartment at Neely 

Street? 
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Mrs. OSWALD. No, it was always either in a corner, standing up in a corner or 

on a shelf. 
hlr. RANK~X. Do you know what happened to the gun that you had in Russia? 

Was it brought over to this country? 

hlrs. OSWALD. No, he sold it there. I did not say so when I had the flrst 

interviews. You must understand this was my husband. I didn’t want to say 

too much. 

Mr. RANKIN. Is this rifle at Neely Street the only rifle that you know of 

that your husband had after you were married to him? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIS. Did you ever show that rifle to the De Mohrenschildts? 

hlrs. OSWAI.D. I know that De Mohrenschildts had said that the rifle had 

been shown to him, but I don’t remember that. 

Mr. RANRIN. Do you recall your husband taking the rifle away from the 

apartment on Neely Street at any time? 

Mrs. OSWALD. You must know that the rifle-it isn’t as if it was out in the 

open. He would hang a coat or something to mask its presence in the room. 

And sometimes when he walked out, when he went out in the evening I didn’t 

know, because I didn’t go into that room very often. I don’t know whether he 

took it with him or not. 

Mr. RANKIN. Did you ever see him clean the rifle? 

Mrs. OSWALD. Yes. I said before I had never seen it before. But I think 

you understand. I want to help you, and that is why there is no reason for 

concealing anything. I will not be charged with anything. 

Mr. GOPADZE. She says she was not sworn in before. But now inasmuch as 

she is sworn in, she is going to tell the truth. 

Mr. RANKIN. Did you see him clean the rifle a number of times? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Could you help us by giving some estimate of the times as you 

remember it? 

Mrs. OSWALD. About four times-about four or five times, I think. 

>fr. RANKIN. Did your husband ever tell you why he was cleaning the-that 

is, that he had been using it and needed to be cleaned after use? 

Mrs. OSWALD. No, I did not ask him, because I thought it was quite normal 

that when you have a rifle you must clean it from time to time. 

Mr. RANKIN. Did you ever observe your husband taking the ride away from 

the apartment on Neely Street? 

Mrs. OSWALD. Now, I think that he probably did sometimes, but I never did 

see it. You must understand that sometimes I would be in the kitchen and he 

would be in his room downstairs, and he would say bye-bye, I will be back soon, 

and he may have taken it. He probably did. Perhaps he purely waited for an 

occasion when he could take it away without my seeing it. 

hir. RANKIN. Did you ever observe that the rifle had been taken out of the 

apartment at Weely Street-that is, that it was gone? 

Mrs. OSWALD. Before the incident with General Walker, I know that Lee was 

preparing for something. He took photographs of that house and he told me 

not to enter his room. I didn’t know about these photographs, but when I came 

into the room once in general he tried to make it so that I would spend less 

time in that room. I noticed that quite accidentally one time when I was 

cleaning the room he tried to take care of it himself. 

I asked him what kind of photographs are these, but he didn’t say anything 

to me. 

Mr. RANKIN. That is the photographs of the Walker house that you were 

asking about? 

Mrs. OSWALD. Yes. Later, after he had fired, he told me about it. 

I didn’t know that he intended to do it-that he was planning to do it. 

Mr. RANKIN. Did you learn at any time that he had been practicing with the 

rifle? 

Mrs. OSWALD. I think that he went once or twice. I didn’t actually see him 

take the rifle, but I knew that he was practicing. 

Mr. RANKIN. Could you give us a little help on how you knew? 

Mrs. OSWALD. He told me. And he would mention that in passing-it isn’t 
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as if he said, “Well, today I am going”-it wasn’t as if he said, “Well, today I 
am going to take the rifle and go and practice.” 

But he would say, “Well, today I will take the rifle along for prartice.” 
Therefore, I don’t know whether he took it from the house or whether perhaps 

he even kept the rifle somewhere outside. There was a little square, sort of a 
little courtyard where he might have kept it. 

When you asked me about the rifle, I said that Lee didn’t have a rifle, but 
he also had a gun, a revolver. 

Mr. RANKIN. Do you recall when he first had the llistol, that you remember? 
Mrs. OSWALD. He had that on Neely Street, but I think that he acquired the 

rifle before he acquired the pistol. The pistol I saw twit-)nce in his room, 
and the second time when I took these photographs. 

Mr. RANKIN. What period of time was there between when he got the rifle 
and you learned of it, and the time that you first learned about the pistol? 

Mrs. OSWALD. I can’t say. 
Mr. RANKIN. When you testified about his practicing with the rifle, are you 

describing a period when you were still at Seely Street? 
Mrs. OWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Do you know where he practiced with the rifle? 
Mrs. OSWALD. I don’t know where. I don’t know the name of the place where 

this took place. But I think it was somewhere out of town. It seems to me a 
place called Lopfield. 

Mr. RANKIN. Would that be at the airport--Love Field? 
Mrs. OSWALD. Love Field. 
Mr. RANKIN. So you think he was practicing out in the open and not at a 

rifle range? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Do you recall seeing the ride when the telescopic lens was on it? 
Mrs. OSWALD. I hadn’t paid any attention initially. 
I know a rifle was a rifle. I didn’t know whether or not it had a telescope at- 

tached to it. But the first time I remember seeing it was in Sew Orleans, where 
I recognized the telescope. But probably the telescope was on before. I simply 
hadn’t paid attention. 

I hope you understand. When I saw it, I thought that all rifles have that. 
Mr. RANKIN. Did you make any objection to having the rifle around? 
Mrs. OSWALD. Of course. 
Mr. RANKIN. What did he say to that? 
Mrs. Oswam. That for a man to hare a rifle-since I am a woman, I don’t 

understand him, and I shouldn’t bother him. A fine life. 
Mr. RANKIN. Is that the same rifle that you are referring to that you took the 

picture of with your husband and when he had the pistol, too? 
Mrs. OSWALD. Yes. I asked him then why he had dressed himself up like 

that, with the rifle and the pistol, and I thought that he had gone crazy, and 
he said he wanted to send that to a newspaper. This was not my business-it 
was man’s business. 

If I had known these were such dangerous toys, of course-you understand that 
I thought that Lee had changed in that direction, and I didn’t think it was a 
serious occupation with him, just playing around. 

Mr. RANKIN. Do you recall the day that you took the picture of him with the 
rifle and the pistol? 

Mrs. OSWALD. I think that that was towards the end of February, possibly the 
beginning of March. I can’t say exactly. Because I didn’t attach any signifi- 
cance to it at the time. That was the only time I took any pictures. 

I don’t know how to take pictures. He gave me a camera and asked me-if 
someone should ask me how to photograph, I don’t know. 

Mr. RANKIN. Was it on a day off that you took the picture? 
Mrs. OSWALD. It was on a Sunday. 
Mr. RANKIN. How did it occur? Did he come to you and ask you to take the 

picture? 
Mrs. OSWALD. I was hanging up diapers, and he came up to me with the 

rifle and I was even a little scared, and he gave me the camera and asked me to 
press a certain button. 
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Mr. RANKIX. And he was dressed up with a pistol at the same time, was he? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. You have examined that picture since, and noticed that the 

telescopic lens was on at the time the llicture was taken, have you not? 
oh. OSWALD. SOW I paid attelltion t0 it. A specialist would see it immedi- 

ately, of course. But at that time I did not pay any attention at all. I saw just 
Lee. These details are af great significance for everybody, but for me at that 
lime it didn’t mean anything. At the time that I was questioned, I had even 
forgotten that I had taken two photographs. I thought there was only one. 
I thought that there were two identical pictures, but they turned out to be two 
different poses. 

Mr. RANKIK. Did you have anything to do with the prints of the photograph 
after the prints were made? That is, did you put them in a photographic album 
yourself? 

Mrs. OWALD. Lee gave me one photograph and asked me to keep it for .Tune 
somewhere. Of course June doesn’t need photographs like that. 

Mr. RBNKIN. Do you recall how lon g after that the Walker matter occurred? 
Mrs. OSWALU. Two, perhaps three weeks later. I don’t know. You know 

better when this happened. 
Mr. RANKIN. How did you first learn that your husband had shot at General 

Walker? 
Mrs. OSWALD. That erenin g he went out, I thought that he had gone to his 

classes or perhaps that he just walked out or went out on his own business. It 
got to be about 10 or 10 :30, he wasn’t home yet, and I began to be worried. Per- 
haps even later. 

Then I went into his room. Somehow, I was drawn into it-you know-1 
was pacing around. Then I saw a note there. 

Mr. RANKIN. Did you look for the gun at that time? 
Mrs. OSWALD. No, I didn’t understand anything. On the note it said, “If 

I am arrested” and there are certain other questions, such as, for example, the 
key to the mailbox is in such and such a place, and that he left me some money 
to last me for some time, and I couldn’t understand at all what can he be 
arrested for. When he came back I asked him what had happened. He was 
very pale. I don’t remember the exact time, but it was very late. 

And he told me not to ask him any questions. He only told me that he had 
shot at General Walker. 

Of course I didn’t sleep all night. I thought that any minute now, the police 
will come. Of course I wanted to ask him a great deal. But in his state I 
decided I had best leave him alone--it would be purposeless to question him. 

Mr. RANXIN. Did he say any more than that about the shooting? 
Mrs. OSWALD. Of course in the morning I told him that I was worried, and 

that we can have a lot of trouble, and I asked him, ‘Where is the rifle? What 
did you do with it?” 

He said, that he had left it somewhere, that he had buried it, it seems to me, 
somewhere far from that place, because he said dogs could find it by smell. 

I don’t know-1 am not a criminologist. 
Mr. RANKIN. Did he tell you why he had shot at General Walker? 
Mrs. OSWALD. I told him that he had no right to kill people in peacetime, he 

had no right to take their life because not everybody has the same ideas as he 
has. People cannot be all alike. 

He said that this was a very bad man, that he was a fascist, that he was 
the leader of a fascist organization, and when I said that even though all of that 
might be true, just the same he had no right to take his life, he said if someone 
had killed Hitler in time it would have saved many lives. I told him that this 
is no method to prove your ideas, by means of a rifle. 

Mr. RANKIN. Did you ask him how long he had been planning to do this? 
Mrs. OSWALD. Yes. He said he had been planning for two months. Yes- 

perhaps he had planned to do so even earlier, but according to his conduct I 
could tell he was planning-he had been planning this for two months or per- 
haps a little even earlier. 

The CHAIRMAN. Would you like to take a little recess? 
Mrs. OSWALD. No, thank you. Better to get it over with. 
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Mr. RANKIN. Did be show you a picture of the Walker house then? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. That was after the shooting? 

Mrs. OSWALD. Yes. He had a book-be had a notebook in which he noted 

down quite a few details. It was all in English, I didn’t read it. But I noticed 

the photograph. Sometimes he would lock himself in his room and write in 
the book. I thought that he was writing some other kind of memoirs, as he had 
written about his life in the Soviet Union. 

Mr. RANKIN. Did you ever read that book? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RAXVKIN. Do you know of anything else he had in it besides this Walker 

house picture? 
Mrs. OSWALD. No. Photographs and notes, and I think there was a map 

in there. 

Mr. RANKIN. There was a map of the area where the Walker house was? 

Mrs. OSWALD. It was a map of Dallas, but I don’t know where Walker 

lived. Sometimes evenings he would be busy with this. Perhaps he was calcu- 

lating something, but I don’t know. He had a bus schedule and computed 

something. 

After this had happened, people thought that he had a car, but he had been 

using a bus. 

Mr. RANKIN. Did he explain to you about his being able to use a bus just 

as well as other people could use a car-something of that kind? 

hh. OSwaLD. NO. Simply as a passenger. He told me that even before 

that time he had gone also to shoot, but he bad returned. I don’t know why. 

Because on the day that he did fire, there was a church across the street and 

there were many people there, and it was easier to merge in the crowd and not 

be noticed. 

Mr. RANKIN. Did you ask him about this note that he had left, what he 

meant by it? 

Mrs. OSWALD. Yes-he said he had in mind that if in case he were arrested, 

I would know what to do. 

Mr. RANKIN. The note doesn’t say anything about Walker, does it? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. Did you ask him if that is what he meant by the note? 

Mrs. OSWALD. Yes, because as soon as he came home I showed him the note 

and asked him “What is the meaning of this?” 

Mr. RANKIN. And that is when he gave you the explanation about the 

Walker shooting? 

Mrs. OSU’ALD. Yes. 

I know that on a Sunday he took the rifle, but I don’t think he fired on a 

Sunday. Perhaps this was on Friday. So Sunday he left and took the rifle. 

Mr. RANKIN. If the Walker shooting was on Wednesday, does that refresh 

your memory as to the day of the week at all? 

Mrs. OSWALD. Refresh my memory as to what? 

Mr. RANKIN. As to the day of the shooting? 

Mrs. OSWALD. It was in the middle of the week. 

Mr. RANKIN. Did he give any further explanation of what had happened that 

evening? 

Mrs. OSWALD. When he fired, he did not know whether he had hit Walker or 

not. He didn’t take the bus from there. He ran several kilometers and then 

took the bus. And he turned on the radio and listened, but there were no 

reports. 
The nest day he bought a paper and there be read it was only chance that 

saved Walker’s life. If he had not moved, he might have been killed. 
Mr. RANKIS. Did he comment on that at all? 

Mrs. OSWALD. He said only that be had taken very good aim, that it was just 

chance that caused him to miss. He was very sorry that he had not hit him. 

I asked him to give me his word that he would not repeat anything like that. 

I said that this chance shows that he must live and that he should not be shot 
at again. I told him that I would save the note and that if something like that 

17 



should be repeated again, I would go to the police and I would have the proof 
in the form of that note. 

He said he would not repeat anything like that again. 

By the way, several days after that, the De Mohrenschildts came to us, and as 

soon as he olpned the door he said, “Lee, how is it possible that you missed?” 

I looked at I,ee. I thought that he had told De Mohrenschildt about it. And 

Lee looked at me, and he apparently thought that I had told De Mohrenschildt 

about it. It was kind of dark. But I noticed-it was in the evening, but I 

noticed that his face rhanged, that he almost became speechless. 

You see, other people knew my husband better than I did. Not always- 

but in this case. 

Mr. RANKIN. Was De Mohrenschildt a friend that he told-your husband 

told him personal things that you knew of? 

Mrs. OSWALD. He asked Lee not because Lee had told him about it, but I 

think because he is smart enough man to have been able to guess it. I don’t 
know-he is simply a liberal, simply a man. 1 don’t think that he is being 

accused justly of being a Communist. 
Mr. RANKIN. That is De Mohrenschildt that you refer to? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Did you tell the authorities anything about this Walker 

incident when you learned about it? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. You have told the Secret Service or the FBI people reasons why 

you didn’t. Will you tell us? 

Mrs. OSWALD. Why I did not tell about it? 

First, because it was my husband. As far as I know, according to the local 

laws here, a wife cannot be a witness against her husband. But, of course, if 

I had known that Lee intended to repeat something like that, I would have 

told. 

Mr. RANKIN. Did he ask you to return the note to him? 

Mrs. OSWALD. He forgot about it. But apparently after that he thought 

that what he had written in his book might be proof against him, and he 

destroyed it. 

Mr. RANKIN. That is this book that you have just referred to in which he 

had the Walker house picture? 

Mrs. OSWALD. There was a notebook, yes, that is the one. 

Mr. RANKIN. What did you do with the note that he had left for you after 

you talked about it and said you were going to keep it? 

Mrs. OSWALD. I had it among my things in a cookbook. But I have two-1 

don’t remember in which. 

Mr. RANKIN. Did your relations with your husband change after this Walker 

incident? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANXIN. Will you describe to us the changes as you observed them? 

Mrs. OSWALD. Soon after that, Lee lost his job-1 don’t know for what reason. 

He was upset by it. And he looked for work for several days. And then I 

insisted that it would be better for him to go to New Orleans where he had 

relatives. I insisted on that because I wanted to get him further removed 

from Dallas and from Walker, because even though he gave me his word, I 

wanted to have him further away, because a rifle for him was not a very good 

toy-a toy that was too enticing. 

Mr. RANKIN. Did you say that you wanted him to go to New Orleans because 

of the Walker incident? 

Mrs. OSWALD. No. I simply told him that I wanted to see his home town. He 

had been born there. 

Mr. RANKIN. When he promised y0u that he would not do anything like that 

again, did you then believe him? 

Mrs. OBWALD. I did not quite believe him inasmuch as the rifle remained in 

the house. 

Mr. RANKIN. Did you ask him to g&t rid of the rifle at that time? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
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Mr. RANKIN. After he shot at Walker, did you notice his taking the rifle 
out any more to practice? 

Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. Do you recall when you went to New Orleans? 
Mrs. OSWALD. I think it was in May. Lee went there himself, by himself. 

At that time, I became acquainted with Mrs. Paine, and I stayed with her while 
he was looking for work. In about one week Lee telephoned me that he had 
found a job and that I should come down. 

Mr. RANKIN. When did you first get acquainted with Mrs. Paine? 
Mrs. 0swar.o. I think it was a couple of months earlier-probably in January. 
Mr. RANKIN. How did you happen to go to Mrs. Paine’s house to stay? Did she 

invite you? 
Mrs. OSWALD. Yes ; she invited me. I had become acquainted with her through 

some Russian friends of ours. We had visited with some people, and she was 
there. Inasmuch as she was studying Russian, she invited me to stay with her. 

Mr. RANKIN. Did you pay her anything for staying with her? 
Mrs. OSWAL.D. No, I only repaid her in the sense that I helped her in the 

household and that I gave her Russian language lessons. This, in her words, was 
the very best pay that I could give her. And she wanted that I remain with 

her longer. 
But, of course, it was better for me to be with my husband. 
Mr. RANKIN. How did your husband let you know that he had found a job? 
Mrs. OSWALD. He telephoned me. 
Mr. RANKIN. Did you then leave at once for New Orleans? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. And how did you get to New Orleans from Dallas? 
Mrs. OSWALD. Mrs. Paine took me there in her car. She took her children 

and my things and we went there. 
Mr. RANXIN. Did you have much in the way of household goods to move? 
Mrs. OSWALD. Everything-we could put everything into one car. But, in fact, 

most of the things Lee had taken with him. Because he went by bus. 
Mr. RANKIN. Did he take the gun with him to New Orleans? 
Mrs. Oswll~n. I don’t remember exactly, but it seems to me that it was not 

among my things. 
Mr. RANKIN. Where did you live at New Orleans? 

Mrs. OSWALD. Magazine Street. By the time I arrived there Lee already had 
rented an apartment. 

Mr. RANKIN. When Mrs. Paine brought you down to New Orleans, did she 
stay with you for any period of time? 

Mrs. OSWALD. Yes, she was there for two days. 
Mr. RANKIN. How did Mrs. Paine and your husband get along? Were they 

friendly? 
Mrs. OSWALD. She was very good to us, to Lee and to me, and Lee was quite 

friendly with her, but he did not like her. I know that he didn’t like her 
Mr. RANXIN. Did he tell you why he didn’t like her? 
Mrs. OSWALD. He considered her to he a stupid woman. Excuse me-these 

are not my words. 
Mr. RANKIN. Were you aud Mrs. Paine good friends? 
Mrs. OSWALD. Yes, soso. I tried to help her as much as I could. But I also- 

I was-1 did not like her too well. I also considered her not to be a very smart 
woman. 

Mr. RANKIN. I think it is about time for a recess, Mr. Chairman. 
The CHAIBMAN. Very well. We will take a recess for 10 minutes. 
(Brief recess.) 
The CHAIBMAN. The Committee will be in order. 
Mr. Rankin, you may continue. 
Mr. RANKIN. Mrs. Oswald, did you discuss the Walker shooting with Mrs. 

Paine? 
Mrs. OSWALD. No. I didn’t tell anyone. Apart from the FBI. That is after- 

that is later. 
Mr. RANKIN. When was it that you told the FBI about the Walker shooting? 
Mrs. OSWALD. About 2 weeks after Lee was killed. 
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Mr. RAKEIN. Before you went to New Orleans, had you seen anyone from the 
FBI ? 

Mrs. OSWALD. The FBI visited us in Fort Worth when we lived on Mercedes 
Street. 

Mr. RANKIN. Was that in August 1962? 
Mrs. OBWALD. Probably. 
Mr. RANKIN. Do you know the names of the FBI agents that visited you then? 
Mrs. OSWALD. No, I don’t remember that Lee had just returned from work 

and we were getting ready to have dinner when a car drove up and man intro- 
duced himself and asked Lee to step out and talk to him. 

There was another man in the car. They talked for about 2 hours and I was 
very angry, because everything had gotten cold. This meant more work for me. 
I asked who these were, and he was very upset over the fact that the FBI was 
interested in him. 

Mr. RANKIN. Did that interview take place in the car? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Did your husband tell you what they said to him and what he 

said to them? 
Mrs. OSWALD. I don’t know to what extent this was true, but Lee said that the 

FBI had told him that in the event some Russians might visit him and would 
try to recruit him to work for them, he should notify the FBI agents. I don’t 
know to what extent this was true. But perhaps Lee just said that. 

Mr. RANKIN. Did our husband say anything about the FBI asking him to 
work for them? 

Mrs. OSWALD. No, he didn’t tell me. 
Mr. RANKIN. Did he say anything more about what they said to him in this 

interview? 
Mrs. OSWALD. No, he didn’t tell me verbatim, but he said that they saw 

Communists in everybody and they are very much afraid and inasmuch as I 
had returned from Russia. 

Mr. RASKIN. Did he tell you that they had asked him whether he had acted 
as an agent or was asked to be au agent for the Russians? 

Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. Do you recall any other- 
Mrs. OSWAI.D. Excuse me. They did ask him about whether the Russians had 

proposed that he be an agent for them. 
Mr. RANKIN. Did he tell you what he said to them in that regard? 
Mrs. OSWALD. He told me that he had answered no. 
Mr. RANKIN. After this interview by the FBI agents, do you recall any later 

interview with them and yourself or your husband before you went to New 
Orleans? 

Mrs. OSWALD. No, there mere no other interviews. 
The next time was in Irving, when I lived with Mrs. Paine. But that is after 

I returned from New Orleans. 
Mr. RANKIN. At New Orleans, who did your husband work for? 
Mrs. OSWALD. He worked for the Louisiana Coffee Co. But I don’t knou 

in what capacity. I don’t think that this was very good job, or perhaps more 
correctly, he did not-1 know that he didn’t like this job. 

Mr. RANKIN. Do you know what he received in pay from that job? 
Mrs. OSWALD. $1.35 an hour, I think. I am not sure. 
Mr. RANKIN. How long did he work for this coffee company? 
Mrs. OSWALD. I think it was from May until August, to the end of August. 
Mr. RANKIN. Was he discharged? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. And then was he unemployed for a time? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. After you had discussed with your husband your going to Russia, 

was anything done about that? 
Mrs. OSWALD. Yes, I wrote a letter to the Soviet Embassy with a request to be 

permitted to return. And then it seems to me after I was already in New 
Orleans, I wrote another letter in which I told the Embassy that my husband 
wants to return with me. 
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Mr. RANKIN. Do you recall the date of the first letter that you just referred to? 
Mrs. OSWALD. So. But that is easily determined. 
Mr. RANKIN. Were you asking for a visa to return to Russia? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Did you discuss with your husband his returning with you before 

you wrote the second letter that you hare described? 
Mrs. OSWALD. I didn’t ask him. He asked me to do so one day when he was 

extremely upset. He appeared to he Tery unhappy and he said that nothing 
keeps him here, and that he would not lose anything if he returned to the Soviet 
Union, and that he wants to be with me. And that it would be better to hare less 
but not to be concerned about tomorrow, not to be worried about tomorrow. 

Mr. RANKIN. Was this a change in his attitude? 
Mrs. OSWALD. Towards me or towards Russia? 
Mr. RANKIN. Towards going to Russia. 
Mrs. OSWALD. I don’t think that he was too fond of Russia, but simply that 

he knew that he would hare work assured him there, because he had-after all, 
he had to think about his family. 

Mr. RANKIN. Did you know that he did get a passport? 
Mrs. OSWALD. It seems to me he always had a passport. 
Mr. RAIVEIN. While he was in New Orleans, that he got a passport? 
Mrs. OSWALD. Well, it seems to me that after we came here, he immediately 

received a passport. I don’t know. I always saw his green passport. He even 

had tw+-one that had expired, and a new one. 
Mr. RANKIN. Do you know when the new one was issued? 
Mrs. OSWALD. ;5o. It seems to me in the Embassy when we arrived. I don’t 

know. 
But please understand me correctly, I am not hiding this. I simply don’t 

know. 
Mr. RANKIN. Do you know about a letter from your husband to the Embassy 

asking that his request for a visa be considered separately from yours? 
Mrs. OSWALD. No, I don’t. 
Mr. RANKIN. When you were at. New Orleans, did your husband go to school, 

that you knew of? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANHIN. Did he spend his earnings with you and your child? 
Mrs. OSWALD. Most of the time, yes. But I know that he became active with 

some kind of activity in a pro-Cuban committee. I hope that is what you are 
looking for. 

Mr. RANKIN. When did you first notice the rifle at New Orleans? 
Mrs. OSWALD. As soon as I arrived in New Orleans. 
Mr. RANKIN. Where was it kept there? 
Mrs. OEWALD. He again had a closet-like room with his things in it. He 

had his clothes hanging there, all his other belongings. 
Mr. RANKIN. Was the rifle in a cover there? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. Did you notice him take it away from your home there in New 

Orleans at any time? 
Mrs. OSWALD. No. I know for sure that he didn’t. But I know that we had 

a kind of a porch with a-screened-in porch, and I know that sometimes evenings 
after dark he would sit there with his rifle. I don’t know what he did with it. 
I came there by chance once and saw him just sitting there with his rifle. 
I thought he is merely sitting there and resting. Of course I didn’t like these 
kind of little jokes. 

Mr. RANKIN. Can you give us an idea of how often this happened that yen 
recall? 

Mrs. OSWALD. It began to happen quite frequently after he was arrested there 
in connection with some demonstration and handing out of leaflets. 

Mr. RANKIN. Was that the Fair Play for Cuba demonstration? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. From what you observed about his having the rifle on the back 

porch, in the dark, could you tell whether or not he was trying to practice with 
the telescopic lens? 
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Mrs. OSWAI~D. Yes. I asked him why. But this time he was preparing to go 
to Cuba. 

Mr. RANKIX. That was his explanation for practicing with the rifle? 
Mrs. OSWALD. Yes. He said that he would go to Cuba. I told him I was not 

going with him-that I would stay here. 
Mr. RANKIN. On these occasions when he was practicing with the rifle, would 

they be three or four times a week in the evening, after the Fair Play for Cuba 
incident? 

Mrs. Oswann. Almost every evening. He very much wanted to go to Cuba and 
have the newspapers write that somebody had kidnaped an aircraft. Bnd I 
asked him “For God sakes, don’t do such a thing.” 

Mr. RANKIN. Did he describe that idea to you? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. And when he told you of it, did he indicate that he wanted to 

be the one that would kidnap the airplane himself? 
Mrs. OSWALD. Yes, he wanted to do that. And he asked me that I should 

help him with that. But I told him I would not touch that rifle. 
This sounds very merry, but I am very much ashamed of it. 
Mr. RANKIN. Did you tell him that using the rifle in this way, talking about 

it, was not in accordance with his agreement with you? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. What did he say about that? 
Mrs. OSWALD. He said that everything would go well. He was very self- 

reliant-if I didn’t want to. 
Mr. RANKIN. Was there any talk of divorce during this period? 
Mrs. OSWALD. No. During this time, we got along pretty well not counting 

the incidents with Cuba. I say relatively well, because we did not really have- 
generally he helped me quite a bit and was good to me. But, of course, I did 
not agree with his views. 

Mr. RANKIN. At this time in New Orleans did he discuss with you his views? 
Mrs. Oswann. Yes. 
Mr. RANKIN. What did he say about that? 
Mrs. OSWALD. Mostly-most of the conversations were on the subject of Cuba. 
Mr. RANKIN. Was there anything said about the United States-not liking 

the United States. 
Mrs. OS~WALD. No. I can’t say-he liked some things in Russia, he liked, 

some other things here, didn’t like some things there, and didn’t like some things 
here. 

And I am convinced that as much as he knew about Cuba, all he knew was 
from books and so on. He wanted to convince himself. But I am sure that if 
he had gone there, he would not have liked it there, either. Only on the moon, 
perhaps. 

Mr. RANKIN. Did he tell you what he didn’t like about the United States? 
Mrs. OSWALI). E’irst of all, he didn’t like the fact that there are fascist orga- 

nizations here. That was one thing. 
The second thing, that it was hard to get an education and hard to find work. 

And that medical expenses were very high. 
Mr. RANKIN. Did he say who he blamed for this? 
Mrs. OSWALD. He didn’t blame anyone. 
JIr. RASKIN. Did he ever say anything about President Kennedy? 
Mrs. OSWALD. No. At least-I was always interested in President Kennedy 

and had asked him many times to translate articles in a newspaper or magazine 
for me, and he always had something good to say. He translated it, but never 
did comment on it. At least in Lee’s behavior-from Lee’s behavior I cannot 
conclude that he was against the President, and therefore the thing is incom- 
prehensible to me. Perhaps he hid it from me. I don’t know. He said that 
after 20 years he would be prime minister. I think that he had a sick imagina- 
tion-at least at that time I already considered him to be not quite normal- 
not always, but at times. I always tried to point out to him that he was a man 
like any others who were around us. But he simply could not understand that. 

I tried to tell him that it would be better to direct his energies to some more 
practical matters, and not something like that. 

22 



Mr. RAKKIN. Can you tell us what you observed about him that caused you 

to think he was different? 

Mrs. OSWALD. At least his imagination, his fantasy, which was quite un- 

founded, as to the fact that he was an outstanding man. And then the fact 

that he was very much interested, exceedingly so, in autobiographical works of 

outstanding statesmen of the United States and others. 

Mr. RANKIN. \yas there anything else of that kind that caused you to think 

that he was different? 

hirs. OSWALD. I think that he compared himself to these people whose auto- 

biographies he read. That seems strange to me, because it is necessary to have 

an education in order to achieve success of that kind. After he became busy 

with his pro-Cuban activity, he received a letter from somebody in New York, 

some Communist-probably from New York-I am not sure from where- 

from some Communist leader and he was very happy, he felt that this was a 

great man that he had received the letter from. 

You see, when I would make fun of him, of his activity to some extent, in 

the sense that it didn’t help anyone really, he said that I didn’t understand 

him, and here, you see, was proof that someone else did, that there were people 

who understood his activity. 

I would say that to Lee-that Lee could not really do much for Cuba, that 

Cuba would get along well without him, if they had to. 

Mr. RANKIN. You would tell that to him? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. And what would he say in return? 

Mrs. OSWALD. He shrugged his shoulders and kept his own opinion. He was 

even interested in the airplane schedules, with the idea of kidnaping a plane. 

But I talked him out of it. 

Mr. RANKIN. The airplane schedules from New Orleans? 

Mrs. OSWALD. New Orleans-but-from New Orleans-leaving New Orleans 

in an opposite direction. And he was going to make it turn around and go to 

Cuba. 

Mr. RANKIN. He discussed this with you? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. When did his Fair Play for Cuba activity occur-before or after 

he lost his job? 

Mrs. OS~AI,I). After he lost his job. I told him it would be much better if 

he were working, because when he didn’t work he’was busy with such foolishness. 

Mr. RANKIN. What did he say about that? 

Mrs. OSWALD. Nothing. And it is at that time that I wrote a letter to Mrs. 

Paine telling her that Lee was out of work, and they invited me to come and 

stay with her. And when I left her, I knew that Lee would go to Mexico City. 

But, of course, I didn’t tell Mrs. Paine about it. 
Mr. RANKIN. Had he discussed with you the idea of going to Mexico City? 

Mrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. When did he first discuss that? 

Mrs. OSWALD. I think it was in August. 

Mr. RANKIN. Did he tell you why he wanted to go to Mexico City? 

Mrs. OSWALD. From Mexico City he wanted to go to Cuba-perhaps through 

the Russian Embassy in Mexico somehow he would be able to get to Cuba. 

Mr. RAKRIN. Did he say anything about going to Russia by way of Cuba? 

Mrs. OSWALD. I know that he said that in the embassy. But he only said so. 

I know that he had no intention of going to Russia then. 

Mr. RANKIS. How do you know that? 

Mrs. OSWALD. He told me. I know Lee fairly well-well enough from that 

point of view. 

Mr. RANKIN. Did he tell you that he was going to Cuba and send you on to 

Russia ? 

Mrs. OSWALD. No, he proposed that after he got to Cuba, that I would go 

there, too, somehow. 

But he also said that after he was in Cuba, and if he might go to Russia, he 

would let me know in any case. 

Mr. RANKIN. Did he discuss Castro and the Cuban Government with you? 
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Mrs. OSWALD. Yes. 
~&II-. RANKIN. When did he start to do that? 

)lrs. 0sw~1.1). .%t the time that he was busy with that pro-Cuban activity. 

He was sympathetic to Castro while in Russia, and I hare also a good opinion 

of Castro to the extent that I know. I don’t know anrthing bad about him. 

Mr. RANKIN. What did he say about Castro to you? 
i\Irs. OSWALD. He said that he is a very smart statesman, very useful for 

his government, and very active. 
Mr. RAKKIN. What did you say to him? 

Mrs. OSWALD. I said, “Maybe.” It doesn’t make any difference to me. 

3Ir. R.~NI<Ix. Did you know he was writing to the Fair Play for Cnba organi- 

zation in New York during this latter period in Sew Orleans? 

Xrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RAEKIN. Did he show you that correspondence? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. How did you learn that? 

Mrs. OSWALD. He told me aboUt it. Or, more correctly, I saw that he was 

writing to them. 

Mr. RANPIN. Did you write the Russian Embassy in regard to your visa 

from New Orleans. 

hlrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RASKIN. Do you recall what address you gave in New Orleans when you 

wrote? 

Mrs. OSWALD. No, I don’t remember. Sometimes I would write a letter, but 

Lee would insert the address and would mail the letters. That is why I don’t 

remember. 

Mr. RANKIN. Did you get your mail in Xew Orleans at your apartment or 

at a post office box? 

Mrs. OSWALD. No, we had a post office box, and that is where we received 
our mail. 

3Ir. RANKIN. Did your husband have any organization in his Fair Play for 

Cuba at New Orleans? 

h1rs. OSWALD. No, he had no organization. He was alone. He was quite alone. 

Mr. RANKIN. When did you learn about his arrest there? 

Mrs. OSWALD. The next day, when he was away from home overnight and 

returned, he told me he had been arrested. 

Mr. RANKIN. What did he say about it? 

Mrs. OSWALD. He was smiling, but in my opinion he was upset. I think that 

after that occurrence-he became less active, he cooled off a little. 
Mr. RANKIN. Less active in the Fair Play for Cuba? 

Mrs. OSWALD. Yes. He continued it, but more for a person’s sake. I think 

that his heart was no longer in it. 

Mr. RANKIN. Did he tell you that the FBI had seen him at the jail in New 

Orleans? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RAKKIX. Did he complain about his arrest and say it was unfair, any- 

thing of that kind. 
Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIN. Did you know he paid a fine? 

hlrs. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIN. Did you have anything to do with trying to get him out of 

jail? 

Mrs. OSWALD. No. 

He was only there for 24 hours. He paid his fine and left. He said that the 

policeman who talked to him was very kind, and was a very good person. 

Mr. RANICIN. While you were in New Orleans, did you get to know the 
Murrets? 

Mrs. OSWALD. Yes. They are his rc!atives. I think that Lee engaged in this 
activity Primarily for purposes of self-advertising. He wanted to be arrested. 

I think he wanted to get into the newspapers, so that he would be known. 

Mr. RANKIN. DO YOU think he wanted to be advertised and known as being 
in support of Cuba before he went to Cuba? 
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Mrs. OSWALD. Yes. 
LMr. RANKIN. Do you think he thought that would help him when he got 

to Cuba? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Did he tell you anything about that, or is that just what YOU 

guess? 
Mrs. OSWALD. He would collect the newspaper clippings about his-when the 

newspapers wrote about him, and he took these clippings with him when he 

went to Mexico. 

Mr. RAILKIN. Did the JIurrets come to visit you from time to time in New 

Orleans? 

Mrs. OSWAI.D. Yes-sometimes they Came to us, and sometimes we went to 

them. 

Mr. RAXKIN. Was that a friendly relationship? 

Mrs. OSWALD. I would say that they were more of a family relationship type. 

They were very good to us. His uncle, that is the husband of his aunt, was a 

very good man. He tried to reason with Lee after that incident. Lee liked them 

very much as relatives but he didn’t like the fact that they were all very 

religious. 

When his uncle, or, again, the husband of his aunt would tell him that he 
must approach things with a more serious attitude, and to worry about himself 

and his family, Lee would say, “Well, these are just bourgeois, who are only 

concerned with their own individual welfare.” 

Mr. KRIMER. The word Mrs. Oswald used is not quite bourgeois, but it is a 

person of a very narrow viewpoint who is only concerned with his own personal 

interests, inclined to be an egotist. 
Mr. RAIVKIN. Did you hear the discussion when the uncle talked about this 

Pair Play for Cuba and his activities? 

Mr. OSWALD. Yes. 

Mr. RANKIR. What did the uncle say to your husband about that? 

Mrs. OSWALD. At that time. I did not know English too well, and Lee would 

not interpret for me. He only nodded his head. But I knew that he did not 

agree with his uncle. His uncle said that he condemned that kind of activity. 

Mr. RANKIN. What was your husband’s attitude about your learning 

English? 

Mrs. OSWALD. He never talked English to IIW at home, and did not give me 

any instruction. This was strictly my own business. But he did want me to 

learn English. But that was my own concern. I had to do that myself 

somehow. That is the truth. 

Mr. RANKIN. Did any of your Russian friends visit you at New Orleans? 

Mrs. OSWALD. No. 

Mr. RANKIS. Outside of the Murrets. were there some people from New 

Orleans that visited you at your home in New Orleans? 

Mrs. OSWALD. Once or twire a woman visited who was a friend of Ruth 

Paine’s. Ruth Paine has written her. She had written to Ruth Paine to find 

out whether she knew any Russians there. And once or twice this woman 

visited us. But other than that, no one. 

Mr. RANKIN. What was the name of this woman? 

Mrs. OSWALD. I don’t remember. I only remember that her first name is 

also Ruth. 

Mr. RANKIN. Did your husband have friends of his that visited you there 

at New Orleans? 

Mrs. OSWALD. No, never. 

Once some time after Lee was arrested, on a Saturday or a Sunday morn- 

ing, a man came early and questioned Lee about the activity of the allegedly 

existing organization, which really did not esist. Because in the newspaper 

accounts Lee was described as a member and even the leader of that orga- 

nization, which in reality did not exist at all. 

Mr. RANKIN. Do you know who that was? 

Mrs. OSWALD. No, I don’t. I asked Lee who that was, and he said that is 

probably some anti-Cuban, or perhaps an FBI agent. He represented himself 

as a man who was sympathetir to Cuba but Lee did not believe him. 
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Mr. RANKIN. Did your husband ever tell you what he told the FBI agent 
when they came to the jail to see him? 

Mrs. OSWALD. NO. 

Mr. RANKIN. After you wrote Jlrs. Paine, did she come at once in response 
to your letter to take you back to Dallas? 

cars. OSWALD. SOt qJ.lite i\t OllCe. She came about a mouth later. She 
apparently was on vacation at that time, and said that she would come 
after her vacation. 

Air. RANKIS. Didn’t she indicate that she was going to come around Sep- 
tember 30, and then came a little before that? 

Mrs. Osn-ALI). Ko. In her letter to me she indicated that she would come 
either the 20th or the 21st of September, and she did come at that time. 

Mr. RANKIS. Did you move your household goods in her station wagon at 
that time? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RASKIS. Do you know whether or not the rifle was carried in the 

station wagon? 
Mrs. Oswarn. Yes, it was. 
Mr. RANKIX. Did you hare anything to do with loading it in there? 
Mrs. Osw‘\r.n. So. Lee was loading everything on because I was pregnant 

at the time. But I know that Lee loaded the rifle on. 
Mr. RAXKIS. Was the rifle carried in some kind of a case when you went 

back with Nrs. Paine? 
Mrs. OSWALD. After we arrived, I tried to put the bed, the child’s crib 

together, the metallic parts, and I looked for a certain part, and I came upon 
something wrapped in a blanket. I thought that was part of the bed, but 
it turned out to be the rifle. 

Mr. RARKIX. Do you remember whether the pistol was carried hack in 
Mrs. Paine’s car too? 

Mrs. OSWALD. I don’t. know where the pistol was. 
Mr. RAR’KIN. Before you went back to Mrs. Paine’s house, did you discuss 

whether you would be paying her anything for board and room? 
Mrs. OSWALD. She proposed that I again live with her on the same con- 

ditions as before. Because this was more advantageous for her than to pay 
a school. She received better instruction that way. 

In any case, she didn’t spend any extra money for meshe didn’t spend 
any more than she usually spent. 

Mr. RAPFKIN. Did you give her lessons in Russian? 
Mrs. OBWALD. No, these were not quite lessons. It was more in the nature 

of conversational practice. And then I also helped her to prepare Russian 
lessons for the purpose of teaching Russian. 

Mr. RANKIN. When you found the rifle wrapped in the blanket, upon your 
return to Mrs. Paine’s, where was it located? 

Mrs. OS~AIJ. In the garage, where all the rest of the things were. 
Mr. RANKIN. In what part of the garage? 
Mrs. OSWALD. In that part which is closer to the street, because that 

garage is connected to the house. One door opens on the kitchen, and the 
other out in the street. 

Mr. RANKIN. Was the rifle lying down or was it standing up on the 
butt end? 

Mrs. OSWALD. So, it was lying down on the floor. 
Mr. RAXKIS. When Sour husband talked about going to Mexico City, 

did he say where he was going to go there, who he would visit? 
Mrs. OSWALD. Yes. He said that he would go to the Soviet Embassy and 

to the Cuban Embassy and would do everything he could in order to get 
to Cuba. 

Mr. RAXKIN. Did he tell you where he would stay in Mexico City? 
Mrs. OSWALD. In a hotel. 
Mr. RANKIN. Did he tell you the name? 
Mrs. OSWALD. No, he didn’t know where he would stop. 
Mr. RANKIN. Was there any discussion about the expense of making the 

trip? 
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Mrs. OSWALD. Yes. But we always lived very modestly, and Lee always had 
some savings. Therefore, he had the money for it. 

Mr. RANKIN. Did he say how much it would cost? 
Mrs. OSWALD. He had a little over $100 and he said that that would be 

sufficient. 
Mr. RANKIN. Did he talk about getting you a silver bracelet or any presents 

before he went? 
Mrs. OSWALD. It is perhaps more truth to say that he asked me what I 

would like, and I told him that I would like Mexican silver bracelets. But 
what he did buy me I didn’t like at all. When he returned to Irving, from 
Mexico City, and I saw the bracelet, I was fairly sure that he had bought it 
in New Orleans and not in Mexico City, because I had seen bracelets like that 
for sale there. That is why I am not sure that the bracelet was purchased in 
Mexico. 

Lee had an identical bracelet which he had bought in either Dallas or New 
Orleans. It was a man’s bracelet. 

Mr. RANKIN. The silver bracelet he gave you when he got back had your name 
on it, did it not? 

Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Was it too small? 
Mrs. OSWALD. Yes, I was offended because it was too small, and he promised 

to exchange it. But, of course, I didn’t want to hurt him, and I said, thank 
you, the important thing is the thought, the attention. 

Mr. RANKIN. Did he discuss other things that he planned to do in Mexico 
City, such as see the bullfights or jai alai games or anything of that kind? 

Mrs. OSWALD. No, I was already questioned about this game by the FBI, 
but I never heard of it. But I had asked Lee to buy some Mexican records, 
but he did not do that. 

Mr. RANKIN. Do you know how he got to Mexico City? 
Mrs. OSWALD. By bus. 
Mr. RANKIN. And did he return by bus, also? 
Mrs. OSWALD. It seems, yes. Yes, he told me that a round-trip ticket was 

cheaper than two one-way tickets. 
Mr. RANKIN. Did you learn that he had a tourist card to go to Mexico? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. If he had such a card, you didn’t know it then? 
Mrs. OSWALD. No. 
Mr. RANKIN. After he had been to Mexico City, did he come back to Irving 

or to Dallas? 
Mrs. OSWALD. When Lee returned I was already in Irving and he telephoned 

me. But he told me that he had arrived the night before and had spent the 
night in Dallas, and called me in the morning. 

Mr. RATKIN. Did he say where he had been in Dallas? 
Mrs. OSWALD. It seems to me at the YMCA. 
Mr. RANKIN. Did he come right out to see you then? 
Mrs. OEWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Did he tell you anything about his trip to Mexico City? 
Mrs. OSWALD. Yes, he told me that he had visited the two embassies, that 

he had received nothing, that the people who are there are too much-too 
bureaucratic. He said that he has spent the time pretty well. And I had told 
him that if he doesn’t accomplish anything to at least take a good rest. I was 
hoping that the climate, if nothing else, would be beneficial to him. 

Mr. RANKIN. Did you ask him what he did the rest of the time? 
Mrs. OSWALD. Yes, I think he said that he visited a bull fight, that he spent 

most of his time in museums, and that he did some sightseeing in the city. 
Mr. RANKIN. Did he tell you about anyone that he met there? 
Mrs. OSWALD. No. 
He said that he did not like the Mexican girls. 
Mr. RANKIN. Did he tell you anything about what happened at the Cuban 

Embassy, or consulate? 
Mrs. OSWALD. No. Only that he had talked to certain people there. 
Mr. RANKIN. Did he tell you what people he talked to? 
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Mrs. OSWALD. He said that he first visited the Soviet Embassy in the hope 
that having been there first this would make it easier for him at the Cuban 
Embassy. But there they refused to have anything to do with him. 

Mr. RANKIN. And what did he say about the visit to the Cuban Embassy or 
consulate? 

Mrs. OSWALD. It was quite without results. 
Mr. RANKIN. Did he complain about the consular or any of the officials of 

the Cuban Embassy and the way they handled the matter? 
Mrs. OSWALD. Yes, he called them bureaucrats. He said that the Cubans 

seemed to have a system similar to the Russians-too much red tape before you 
get through there. 

Mr. RANKIN. Is there anything else that he told you about the Mexico City 
trip that you haven’t related? 

Mrs. OSWALD. No, that is all that I can remember about it. 
Mr. RANKIN. Do you recall how long he was gone on his trip to Mexico City? 
Mrs. OSWALD. All of this took approximately 2 weeks, from the time that I 

left New Orleans, until the time that he returned. 
Mr. RANKIN. And from the time he left the United States to go to Mexico 

City to his return, was that about 7 days? 
Mrs. 0swAr.n. Yes. He said he was there for about a week. 
Mr. RSNKIN. When you were asked before about the trip to Mexico, you did 

not say that you knew anything about it. Do you want to explain to the 
Commission how that happened? 

Mrs. OSWALD. Most of these questions were put to me by the FBI. I do 
not like them too much. I didn’t want to be too sincere with them. Though 
I was quite sincere and answered most of their questions. They questioned me 
a great deal, and I was very tired of them, and I thought that, well, whether 
I knew about it or didn’t know about it didn’t change matters at all, it didn’t 
help anything, because the fact that Lee had been there was already known, 
and whether or not I knew about it didn’t make any difference. 

Mr. RANKIN. Was that the only reason that you did not tell about what you 
knew of the Mexico City trip before? 

Mrs. OSWALD. Yes, because the first time that they asked me I said no, I didn’t 
know anything about it. And in all succeeding discussions I couldn’t very well 
have said I did. There is nothing special in that. It wasn’t because this was 
connected with some sort of secret. 

Mr. RANKIN. Did your husband stay with you at the Paines after that first 
night when he returned from Mexico? 

Mrs. OSWALD. Yes, he stayed overnight there. 
And in the morning we took him to Dallas. 
Mr. RANKIN. And by “we” who do you mean? 
Mrs. OSWALD. Ruth Paine, I and her children. 
Mr. RANKIN. Do you know what he did in Dallas, then? 
Mrs. OSWALD. He intended to rent an apartment in the area of Oak Cliff, 

and to look for work. 
Mr. RANKIN. Do you know whether he did that? 
Mrs. OSWALD. Yes, I know that he always tried to get some work. He was 

not lazy. 
Mr. RANKIN. Did he rent the apartment? 
Mrs. OSWALD. On the same day he rented a room, not an apartment, and he 

telephoned me and told me about it. 
Mr. RANKIN. Did you discuss the plans for this room before you took him to 

Dallas? 
Mrs. OSWALD. No. I asked him where he would live, and he said it would 

be best if he rented a room, it would not be as expensive as an apartment. 
Mr. RANKIN. Did he say anything about whether you would be living with 

him, or he would be living there alone? 
Mrs. OSWALB. No, I did not really want to be with Lee at that time, because 

I was expecting, and it would have been better to be with a woman who spoke 
English and Russian. 

Mr. RANKIN. Do you know where your husband looked for work in Dallas 
at that time? 
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Mrs. OSWALD. No. He tried to get any kind of work. He answered ads, 
newspaper ads. 

Mr. RANKIN. Did he have trouble finding work again? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. How long after his return was it before he found a job? 
Mrs. OSWALD. Two to three weeks. 
Mr. RANKIN. When he was unemployed in New Orleans, did he get unemploy- 

ment compensation? 
Mrs. OSWALD. Yes. 
Mr. RANKIN. Do you know how much he was getting then? 
Mrs. OSWALD. $33 a week. It is possible to live on that money. One can 

fail to find work and live. Perhaps you don’t believe me. It is not bad to rest 
and receive money. 

Mr. RANKIN. When he was unemployed in Dallas, do you know whether be 
received unemployment compensation? 

Mrs. OSWALD. We were due to receive unemployment compensation, but it 
was getting close to the end of his entitlement period, and we received one more 
check. 

Mr. RANKIN. Did you discuss with him possible places of employment after 
his return from Mexico? 

Mrs. OSWALD. No. That was his business. I couldn’t help him in that. But 
to some extent I did help him find a job, because I was visiting Mrs. Paine’s 
neighbors. There was a woman there who told me where he might find some 
work. 

Mr. RANKIN. And when was this? 
Mrs. OSWALD. I don’t remember. If  that is important, I can try and ascer- 

tain date. But I think you probably know. 
Mr. RANKIN. Was it shortly before he obtained work? 
Mrs. OSWALD. As soon as we got the information, the next day he went there 

and he did get the job. 
Mr. RANKIN. And who was it that you got the information from? 
Mrs. 0s~~. It was the neighbor whose brother was employed by the school 

book depository. He said it seemed to him there was a vacancy there. 
Mr. RANKIN. What was his name? 
Mrs. OSWALD. I don‘t know. 
The CHAIRMAN. Well, I think we have arrived at our adjournment time. 

We will recess now until tomorrow morning at 10 o’clock. 
(Whereupon, at 4 :30 p.m., the President’s Commission recessed.) 

Tuesday, February 4, 1964 

TESTIMONY OF MRS. LEE HARVEY OSWALD RESUMED 

The President’s Commission met at 10 a.m. on February 4, 1964, at ‘209 Mary- 
land Avenue NE., Washington, D.C. 

Present were Chief Justice Earl Warren, Chairman; Senator John Sherman 
Cooper, Representative Hale Boggs, Representative Gerald R. Ford, John J. 
I&Cloy, and Allen W. Dnlles, members. 

Also present were J. Lee Rankin, general counsel; Norman Redlich, assistant 
counsel; Leon I. Gopadze and William D. Krimer, interpreters; and John M. 
Thorne, attorney for Mrs. Lee Harvey Oswald. 

The CHAIRMAN. The Commission will be in order. 
Mr. Rankin, will you proceed with the questiouing of Mrs. Oswald. 
Mr. RANKIN. Mrs. Oswald, there are a number of things about some of the 

material we have been over, the period we have been over, that I would like 
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